
   

 

 

 

    
 

 

 

Mötesanteckningar Skånes effektkommission 18 juni 2025 

Medverkande 
• Anna Jähnke (M), regionråd och ordförande Regionala utvecklingsnämnden 

samt Skånes effektkommission  
• Niclas Nilsson (SD), regionråd och 1:e vice ordförande Regionala 

utvecklingsnämnden 
• Anna Ingers (S), regionråd och 2:e vice ordförande Regionala 

utvecklingsnämnden 
• Alexander Svensson (M), ordförande stadsbyggnadsnämnden, Helsingborg stad 
• Anders Almgren (S), kommunstyrelsens ordförande, Lunds kommun 
• Martin Höhler, VD, E.ON 
• Peter Hjalmar, regionchef syd, E.ON  
• Sezgin Kadir, VD, Kraftringen 
• Jessica Fredson, VD, Ystad Energi 
• Anders Östlund, ordförande Styr- och samordningsgruppen, Öresundskraft 
• Jens Sörvik, enhetschef, Region Skåne (adjungerad) 
• Eva Vitell, Divisionschef System, Svenska kraftnät (adjungerad) 
• Trine Roesgaard Werner, samhällskontakt, Svenska kraftnät (adjungerad) 
• Tommy Persson, ersättare, Länsstyrelsen Skåne 
• Ola Solér, ersättare Mikael Nilsson, Uniper  
• Jonas Kamleh, ersättare Sofia Hedén (S), Malmö stad 

 
Särskilt inbjudna som föredragande var:   

• Mårten Bergman, Svenska kraftnät, dagordningspunkt 3  
• Marielle Lahti, Energimarknadsinspektionen, dagordningspunkt 7 

 
Utöver ovan deltog medföljande tjänstepersoner från respektive organisation.  
 

Mötesanteckningar  

1. Välkomna  
Ordförande, Anna Jähnke (M), hälsade välkommen till årets första möte. 
 
2. Information från Skånes effektkommission och kansliet  
Anna Jähnke och Jens Sörvik lyfte aktuella händelser och insatser, däribland:  

• Kraftringen fattade den 18 juni beslut om att bygga ett nytt biobränsleeldat 
kraftvärmeverk i Örtofta utanför Eslöv. Anläggningen ska stå klar 2028 och 
kommer innebära en rejäl förstärkning av den skånska effektsituationen. 
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• Den 5 maj återinvigdes Öresundsverket officiellt, och samma dag invigdes även 
C4 Energis nya batteripark. 

• Inom Skånes effektkommission NET (Nätutveckling Effektivt Tillsammans) har 
två webbinarier arrangerats, där 28 av 33 kommuner deltagit.  

• Svenska kraftnät har sedan 1 maj en ny generaldirektör genom Per Eckemark. 
• Arbetet med att stärka kompetensförsörjningen för Skånes elektrifiering går 

framåt, och på mötet informerade Region Skåne bland annat om följande:  
o  Region Skåne avsätter medel för en heltidstjänst med uppdrag att 

samordna och driva arbetet med praktik hos bolagen i Skånes 
effektkommission.  

o  Region Skåne har inlett en förstudie om utbildningsmiljöer inom 
teknik/industri, elektrifiering och infrastruktur. Syftet med förstudien är 
att kartlägga befintliga miljöer och ta fram förslag på utveckling av 
befintliga miljöer, framtida etableringar och finansieringsmodeller – 
både för uppstart och långsiktig drift.  

• Länsstyrelsen Skåne har i regeringsuppdrag att ta fram en regional 
handlingsplan för elektrifieringen fram till 2045. Under våren har tre större 
dialogmöten arrangerats med deltagande från kommuner, lokalnätsägare, 
företag och branschorganisationer. Under sommaren kommer en remissversion 
tas fram, och senast den 31 mars 2026 ska handlingsplanen vara klar. På Skånes 
effektkommissions möte den 19 september kommer det ske en fördjupad 
diskussion om handlingsplanen.  

• Region Skåne har gett Sustainable business hub i uppdrag att göra en 
kartläggning av effekt-mörkertalen i Skåne. Rapporten/sammanställningen 
kommer att delas med aktörerna i Skånes effektkommission så snart underlaget 
är färdigt.   

• I syfte att öka kunskapen om flexibilitet har Region Skåne gett Energiforsk i 
uppdrag att ta fram ett kunskapshöjande underlag riktat mot potentiella 
flexibilitetsleverantörer och kommuner i Skåne. Energiforsk har genomfört 
uppdraget tillsammans med PowerCircle. Underlaget kommer att delas med 
aktörerna i Skånes effektkommission så snart det är färdigt.  

• Svenska kraftnät informerade om att de inom ramarna för framtagandet av 
Långsiktig marknadsanalys 2026 bjudit in aktörer och intressenter till att besvara 
en enkät. Syftet har varit att få inspel, synpunkter och idéer för att öka 
precisionen i scenarierna och analyserna. Enkäten var öppen till och med 24 juni.  

 
3. Elområdesöversynen och Svenska kraftnäts nya uppdrag 
Mårten Bergman, sektionschef för grossistmarknader på Svenska kraftnät, deltog på 
mötet för att berätta om resultaten av den EU-gemensamma elområdesöversynen, 
samt det regeringsuppdrag Svenska kraftnät fick den 15 maj med fokus på att 
analysera förutsättningarna för att ändra den nuvarande svenska 
elområdesindelningen.  
 
Regeringsuppdraget ska redovisas 29 maj 2026, och som en del av arbetet ska Svenska 
kraftnät undersöka förutsättningarna för tre alternativa indelningar:  
• Sverige som ett elområde  
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• Sverige indelat i två elområden där elområdesgränsen motsvarar nuvarande snitt 
2  

• Sverige indelat i fler elområden motsvarande ett av de alternativ som Europeiska 
unionens byrå för samarbete mellan tillsynsmyndigheter inom energiområdet 
(Acer) beslutade skulle utredas inom ramen för den europeiska 
elområdesöversynen.  

 
Svenska kraftnät ska även analysera möjligheten att införa särskilda elområden för 
export.  
 
Presentationen bifogas mötesanteckningarna.  

 
4. Inför Almedalsveckan 
Thomas Nilsson, Region Skåne, och Peter Hjalmar, E.ON, gav en kort orientering om 
Skånes effektkommissions event i Almedalen den 26 juni kl. 09:00. Eventet är möjligt 
att se digitalt i efterhand: 
https://almedalsveckan.info/rg/almedalsveckan/evenemang-
almedalsveckan/2025/864  

 
5. Status i Färdplansarbetet 
Jens Sörvik gav en statusuppdatering i arbetet med Färdplan för Skånes 
elförsörjning 2030. Som resultat av Skånes effektkommissions möte den 1 april och 
de beslut om fokus i arbetet framåt som fattades har elkansliet tagit fram en layoutad 
Handlingsplan för Färdplanens realiserande. Denna finns nu tillgänglig på hemsidan 
och bifogas mötesanteckningarna. 

 
På mötet diskuterades vikten av en gemensam kommunikationsinsats med syfte att 
sprida kunskap om de förflyttningar och förbättringar som skett sedan Skånes 
effektkommission startade. Ledamöterna poängterade vikten av att samtidigt 
kommunicera de utmaningar som kvarstår, och hur aktörerna gemensamt ämnar ta 
sig an dessa. Elkansliet tar på sig uppdraget, och på nästa möte ska den gemensamma 
kommunikationsinsatsen vara en diskussionspunkt.  
 
6. Beslut om uppdragsbeskrivning och bemanning för Energisystemdesign-

gruppen (ESD) 
I samband med mötet 1 april ställde sig Skånes effektkommission bakom 
etableringen av en grupp med fokus på energisystemdesign med sikte på 2045. På 
mötet 18 juni presenterades förslag på uppdragsbeskrivning och bemanning av 
gruppen på organisationsnivå.  
 
Övergripande är Energisystemdesign-gruppens uppdrag att bistå Skånes 
effektkommission med att följa utvecklingen och ta fram förslag till hur framtidens 
energisystem kan/bör designas. Gruppen ska årligen leverera följande:  
• Statusrapport som beskriver energisystemets utmaningar och hur dessa kan 

lösas. Prognos för framtida energianvändning och effektbehov 
• Förslag på målbild för energisystemets funktion utifrån perspektiven 

konkurrenskraft, kapacitet, miljö och klimat samt säkerhet/beredskap 

https://almedalsveckan.info/rg/almedalsveckan/evenemang-almedalsveckan/2025/864
https://almedalsveckan.info/rg/almedalsveckan/evenemang-almedalsveckan/2025/864
https://utveckling.skane.se/regional-utveckling/verksamhetsomraden/energiforsorjning/skanes-effektkommission/
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• Förslag på strategi för att nödvändiga förmågor skapas för att målbilden ska 
uppnå 

• Handlingsplan med tydliga initiativ som säkerställer att nödvändiga förmågor 
kommer tillstånd 

• Input till Färdplanen 2030 
 
Ledamöterna ställde sig bakom förslaget, vilket bifogas mötesanteckningarna.  

 
7. Energimarknadsinspektionens regeringsuppdrag Dialog om elmarknadens 

regelverk  
Marielle Lahti, Energimarknadsinspektionen, deltog på mötet för att informera om 
regeringsuppdraget Dialog om elmarknadens regelverk. Regeringsuppdraget är en 
fortsättning på Pilotprojekt Norra Sverige som pågått under 2024. Det ursprungliga 
uppdraget innebar att Ei skulle bidra med kunskap om regelverket och föra dialog 
med aktörer verksamma i Norrbottens och Västerbottens län. I regleringsbrevet för 
2025 utökades uppdraget till att även omfatta Västra Götaland, Skåne och Gotlands 
län.  
 
Som en del av sitt uppdrag har Ei publicerat ett antal ställningstagande som syftar till 
att tydliggöra och sammanfatta hur Ei anser att regelverken inom ett särskilt område 
ska tolkas. Hittills har ställningstagande publicerats för bland annat villkorade avtal, 
bygga på prognos, finansiering av elnätsutbyggnad, anslutningsprocessen med mera. 
Dessa finns tillgängliga på Ei:s hemsida.  
 
Den 17 september bjuder Energimarknadsinspektionen och Region Skåne in till en 
energidialog i Malmö med fokus på effektiva elnätsanslutningar och frågor kopplade 
till regelverk för ökad elektrifiering. Syftet med mötet är att diskutera möjligheter 
och utmaningar kopplade till bland annat ökad elektrifiering, kapacitetsutmaning 
och processen kring elnätsanslutningar. Ei hoppas även kunna bringa klarhet i en 
rad frågor om regelverk och ökad elektrifiering, till exempel villkorade avtal, 
tariffutformning och bygga på prognos. Aktörerna i Skånes effektkommission 
uppmanas att anmäla sig till energidialogen, och länk till anmälan finns här: 
Dialogmöte i Malmö om aktuella energifrågor – nu kan du anmäla dig - 
Energimarknadsinspektionen  

Presentationen bifogas mötesanteckningarna.  

8. Övrigt och nästa möte 
Ordförande påminde om att nästa möte äger rum fysiskt i Malmö den 19 september 
kl. 13:00 – 16:00. Fokus kommer då bland annat att vara den regionala 
handlingsplanen för elektrifiering till 2045 och gemensamma 
kommunikationsinsatser.  
 
 

 

https://ei.se/om-oss/projekt/pagaende/dialog-om-elmarknadens-regelverk#query/*
https://ei.se/om-oss/projekt/pagaende/dialog-om-elmarknadens-regelverk/dialog-om-elmarknadens-regelverk/2025-04-24-ei-tar-stallning-i-aktuella-energifragor
https://ei.se/om-oss/projekt/pagaende/dialog-om-elmarknadens-regelverk/dialog-om-elmarknadens-regelverk/2025-06-17-dialogmote-i-malmo-om-aktuella-energifragor---nu-kan-du-anmala-dig
https://ei.se/om-oss/projekt/pagaende/dialog-om-elmarknadens-regelverk/dialog-om-elmarknadens-regelverk/2025-06-17-dialogmote-i-malmo-om-aktuella-energifragor---nu-kan-du-anmala-dig

